

MGA LIKIDO SA SAKYANAN



Himo-a ang imong kaugalingon nga bayani sa matag adlaw!

PAGPAKABANA, LIHOK, itahe ang mga KALIHUKAN nga makadaut sa atong mga sapa, agianan sa mga kanal ug sa kadagatan.

PAGPAKABANA:

Kon imong tangtangan ang tabon sa radiator, tabon sa butanganan sa asyete (ug ubang mga tabon) ug imong ihagbong ang imong kotse ngadto sa dagat, makamugna kini ug grabeng kadaut. Ang lima ka lata sa asyete nga anaa sa kasagaran nga sakyanan makamugna og pagkatap nga sama kadako sa lima ka dulaanan og football. Ang kasagaran nga kotse adunay 10 ka lata sa anti-freeze/pabugnaw nga katugbang sa 320 ka onsas sa likido. Ang tulo ka onsas sa anti-freeze/pabugnaw igo na nga makapatay sa usa ka hamtong nga tawo ug ang ubos niini makapatay sa mga bata ug mga binuhi nga hayop. Unya idugang ang brake fluid, power steering fluid, ug asyete sa transmision ug halos madoble na nimo ang sama kadako sa lima ka dulaanan sa football nga pagkatap sa asyete.

LIHOK:

- Ayoha ang mga pagtulo. Kon magdugang ka og asyete matag bulan, matag semana o bisan sa matag adlaw o maka-alinggat og mga lama diha sa imong agianan, buhata dayon ang gikinahanglan nga pag-ayo.
- Ang labing maayo nga tulumanon mao ang pagpa-ilis sa imong asyete diha sa usa ka talyer nga mogamit pag-usab sa ginamit nga asyete. Kon ikaw ang mo-ilis sa imong asyete, gamit sa usa ka kahon alang sa pag-ilis sa asyete. Buhata ang pag-ilis sa asyete nga halayo sa mga kanal ug pagbutang og mga daan nga trapo sa duol nga magamit dayon kon adunay usik.
- Gamita pag-usab ang imong mga antifreeze/pabugnaw. Ang labing maayo nga tulumanon mao ang pag-adto sa usa ka talyer nga mogamit pag-usab sa mga pabugnaw. Ang ginamit nga mga pabugnaw kinahanglan nga dili iyabo sa mga kanal tungod kay nagbaton kini og mga sangkap sa polusyon nga mahimong maoy hinungdan sa mga problema alang sa mga planta nga naglimpyo sa mga linabay nga tubig. Susiha ang mga hose sa radiator sa higayon nga mag-ilis og asyete ug inspeksiyona ang imong kotse sa unang timailhan sa pagtulo sa pabugnaw.
- luli ang ginamit nga mga baterya sa lugar diin kini nimo mapalit.
- Ang pagpakunhod sa pagdala og sakyanan mao ang labing maayo nga paagi sa pagsanta sa polusyon. Ang pag-carpooling, pagbisikleta o paggamit sa pangpubliko nga sakyanan maoy labing maayo nga mga paagi sa pagpakunhod sa gidaghanon sa polusyon nga malabay diha sa kalikupan.

ITAHO ANG MGA KALIHUKAN:

Sa Linya sa Siyudad Kalabot sa Kalikupan sa Numero **768-3300** o bisitahi ang www.cleanwaterhonolulu.com

Reperensiya: Rebisadong Mga Ordinansa Sa Honolulu, Sanga sa Kalidad sa Tubig Unos sa Dakbayan ug County Sa Honolulu
http://envhonolulu.org/solid_waste/, <http://epa.gov/nps/toolbox/>

